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 PROTOKÓŁ nr XXIX/13  
 
z XXIX  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 27 grudnia 2013 roku w godz. od 1000 – 
1235 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 
W sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Radny Janusz Szóstek – nieobecność usprawiedliwiona. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków    
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 
5. Jacek Maciejewski   - dyrektor Biblioteki Publicznej MiG Żerków 
6. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego, 
7. Zygmunt Meisnerowski  - radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
8. Bogdan Bednarek   - radny Rady Powiatu Jarocińskiego 
9. Przedstawiciel mediów:  - gazety „Życie Jarocina”. 

Porządek obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniem przekazano radnym  
w dniu 17 grudnia 2013 r – wspólne posiedzenie komisji stałych Rady.  Projekt budżetu radnym 
przesłano pocztą w dniu 20 listopada 2013 r.   
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1000 otworzył  
XXIX sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 
Sekretarza Gminy, radnych powiatowych, sołtysów, przedstawiciela lokalnej gazety, 
pracowników Urzędu oraz radnych Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, tak więc Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 
2014,  

2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2014,  
3) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2014, 
4) podania do publicznej wiadomości zamiaru połączenia samorządowych instytucji 

kultury: Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Żerków i ośrodka kultury wyodrębnionego 



 2 

z Ośrodka Kultury i Rekreacji „Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego” w 
Żerkowie, 

5) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w Kamieniu, 
6) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok. 

8. Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2014 – 2017 
1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie wieloletniej prognozy 

finansowej Miasta i Gminy Żerków, 
9. Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2014 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na  

2014 rok i o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Miasta i Gminy, 
3) odczytanie opinii komisji  Rady Miejskiej, 
4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami, 
5) głosowanie uchwały.  

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
12.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli porządek obrad jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy 14 radnych na sali obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  XXVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 12 listopada 2013 r. wyłożony 
został do wglądu w trakcie trwania wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady 17 grudnia 
2013r., w biurze Rady Miejskiej oraz przed sesją Rady Miejskiej Żerkowa w dniu 27 grudnia  
2013 r. 
 
Punkt 5 -  Interpelacje i zapytania radnych.      
Radna Barbara Królak – poinformowała o:  

• złożeniu wniosku przez Sołectwo Antonin o ujęcie w studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Żerków, działek i dróg w miejscowości 
Przybysław i zapytała, czy te działki zostaną ujęte w „Studium”? 

• otrzymaniu postanowienia od właściciela Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu  
a dotyczące dróg dojazdowych do mieszkań w miejscowości Przybysław. 

Radna zwróciła się z pytaniem do Burmistrza, co można zrobić jako gmina, aby zachęcić 
„Agencję” do remontów tych dróg, albo przekazania środków na ich remont lub przekazania 
nieodpłatnie gminie? 

 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVIII sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady  na podstawie materiałów 
opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
 

1) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
rok 2014,  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, ale nie odczytywał treści „Programu”, ponieważ, 
radni i goście mieli materiały sesyjne. Przypomniał, że radni omówili „Program” na 
posiedzeniach komisji oraz uczestniczyli w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym dla dzieci  
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z świetlic socjoterapeutycznych. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania do treści 
projektu uchwały?  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXIX/187/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 grudnia 2013 r. w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 
2014, stanowi  załącznik nr 5 do protokółu. 
 

2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2014,  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Plan pracy Komisji 
Rewizyjnej przedstawiła przewodnicząca pani Maria Sołtysiak.  
Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXIX/188/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 grudnia 2013 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2014,  stanowi  załącznik  
nr 6 do protokółu. 

 
3) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2014, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXIX/189/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 grudnia 2013 r. w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2014,  stanowi  
załącznik nr 7 do protokółu. 
 
Salę obrad opuścił radny pan Bogdan Bożejewicz 
 

4) podania do publicznej wiadomości zamiaru połączenia samorządowych instytucji 
kultury: Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Żerków i ośrodka kultury 
wyodrębnionego z Ośrodka Kultury i Rekreacji „Mickiewiczowskiego Centrum 
Turystycznego” w Żerkowie 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  
11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” w obecności 13 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXIX/190/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 grudnia 2013 r. w sprawie podania 
do publicznej wiadomości zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury: Biblioteki 
Publicznej Miasta i Gminy Żerków i ośrodka kultury wyodrębnionego z Ośrodka Kultury  
i Rekreacji „Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego” w Żerkowie, stanowi  załącznik nr 8 
do protokółu. 
 

5) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w Kamieniu 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXIX/191/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 grudnia 2013 r. w sprawie 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości w Kamieniu,  stanowi  załącznik nr 9 do protokółu. 
 



 4 

Na salę obrad wrócił radny pan Bogdan Bożejewicz 
 

6) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok. 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikami 
opracowanymi w systemie zarządzania budżetem JST „BeSTi@” wyjaśniając, że ogółem  
zwiększa się budżet po stronie: 

• dochodów do kwoty   35.375.388,75  zł 
 z tego: 

- dochody bieżące w kwocie 34.291.562,95 zł 
 - dochody majątkowe w kwocie 1.083.825,80  zł 
Podkreśliła, że dochody obejmują także  dotacje celowe na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej w wysokości 5.222.317,10 zł; na realizację zadań w drodze umów lub 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 135.000,- zł oraz 
dotacje i środki zewnętrzne w wysokości 1.202.543,99 zł 

• wydatków do kwoty   36.056.630,39  zł 
 z tego: 
 - wydatki bieżące w kwocie   31.644.490,03  zł 
 - wydatki majątkowe w kwocie   4.412.140,36  zł 
Wydatki objęły: 

1) wydatki na realizację zadań z  zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi 
ustawami w wysokości 5.222.317,10   zł 

2) wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości   178.300  zł.  

3) określono także plan przychodów i kosztów zakładu budżetowego  w wysokości 1.988.536,29 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany w budżecie dokonano w celu urealnienia budżetu. 
Zmniejszono plan  dotacji celowej w ramach programów realizowanych z udziałem środków 
europejskich o kwotę 800.000 zł z uwagi na zakończoną inwestycję w roku 2013, a refundacja 
nastąpi w roku 2014. Podkreśliła, że tak kwota została uwzględniona w uchwale budżetowej na 
rok 2014. Zmniejszono dochody budżetu o kwotę 410.310,68 zł i również uległy zmianie 
wydatki o tą samą kwotę nie uległ zmianie deficyt budżetu, który na koniec roku wynosi 
1.035.272 zł. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na 
sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXIX/192/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 grudnia 2013 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na  2013 rok,  stanowi  załącznik nr 10 do protokółu. 
 
Punkt 8 - Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  
2014 – 2017 
Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały w sprawie WPF Miasta i Gminy Żerków na lata 
2014 – 2017, a o przedstawienie objaśnień do projektu uchwały poprosił skarbnika gminy panią 
Bronisławę Rogacką. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że projekt zawiera dochody, wydatki, które zaplanowano ze 
spadkiem z uwagi na niższą subwencję i dotacje pomimo wzrostu o stopień inflacji podatków  
i opłat. Powiedziała, że WPF przewiduje ciągłość planowanych przedsięwzięć oraz zaciągnięcie 
kredytów i pożyczek w kwocie 2.705.049,46 zł, zapewniające realizację inwestycji  
i zbilansowanie budżetu. Podkreśliła, że budżet roku 2013 zamknie się wolnymi środkami  
w kwocie ok. 2 mln zł. WPF przewiduje spłaty zaciągniętych i planowanych kredytów  
i pożyczek w spłatach rocznych od 2015 – 2017 roku bez planu zaciągania nowych zobowiązań 
od 2015 r. Wykazano także umorzenie części pożyczki w kwocie 68.102,20 zł zapewnione przez  
WFOŚiGW w Poznaniu za realizację kanalizacji wsi Chrzan. 
Skarbnik Gminy przedstawiła zaplanowane przedsięwzięcia z wydatków majątkowych: 
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1) „Budowa sieci kanalizacyjnej we wsi Bieździadów” - ogółem nakłady 2.650.000,- zł  
z limitem na 2014 rok w wysokości 2.250.000,- zł.  

2)  „Budowa sieci kanalizacyjnej we wsi Stęgosz” - ogółem planowane nakłady 1.500.000,- 
zł z limitem na 2014 rok 1.500.000,- zł.  

3)  „Budowa sieci kanalizacyjnej Kamień – Ludwinów” o łącznych nakładach 3.000.000 zł  
z planowanym okresem realizacji 2013 – 2017, 

4) „Wykup udziałów w Zakładzie Gospodarki Odpadami Jarocin” o łącznych nakładach 
1.399.000,- zł, z limitem 2014 roku w wysokości 419.700,- zł. 

 
1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej Miasta i Gminy Żerków i dyskusja 
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska  odczytała Uchwałę SO-0957/6/17/2013  Składu 
Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 2 grudnia 2013 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 
2014 – 2017. 
Uchwała wyraża  pozytywną  opinię o WPF z zastrzeżeniami zawartymi w pkt II.6 i 7, 
stanowiącą załącznik nr 12 do protokółu. 
Przewodniczący otworzył dyskusję o WPF na lata 2014-2017, prosząc Skarbnika Gminy  
o ustosunkowanie się do uwag RIO zawartych w opinii. 
Skarbnik gminy pani Bronisława Rogacka wyjaśniła, że o uwagach rozmawiano na 
posiedzeniach komisji Rady, a występujące rozbieżności między projektem uchwały budżetowej 
na rok 2014 a projektem uchwały w sprawie WPF, wynikają z danych uzupełniających,  
a dotyczą środków na funkcjonowanie administracji, gdzie zaistniała różnica 20.000 zł,  
związana z nie uwzględnieniem w WPF środków na inwestycje. Kolejna różnica to wydatki 
inwestycyjne, dzielone na kontynuowane, nowe i dotacje inwestycyjne, które inaczej 
zakwalifikowano, a dotyczyły kwoty 20.000 zł z przeznaczeniem na dotację do remontu drogi 
powiatowej. Skarbnik Gminy powiedziała, że w kolejnej uwadze przedstawionej w opinii jest 
mowa o rozbieżności w wysokości  20.000 zł (dotacja), gdzie ogólna kwota w budżecie i WPF 
powinna wynosić 220.000.  Skarbnik Gminy dodała, że w opinii organ nadzoru RIO wpisał 
pomyłkowo kwotę 200 zł. Następna uwaga dotyczyła kwoty 2.456.077 zł wykazanej w budżecie 
jako środki z UE, w której ujęto umowy podpisane i inwestycje trwające, które są do realizacji  
z bieżącego roku, a w WPF ujęto jedną dużą umowę inwestycyjną na kwotę 1.881.537 zł. 
Ostatnia uwaga dotyczy podatku VAT, który był ujęty w budżecie, a WPF nie był uwzględniony. 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że wszystkie uwagi wykazane przez organ nadzorujący zostały 
wprowadzone do uchwały w sprawie WPF. 
Przewodniczący podziękował Skarbnikowi Gminy za udzielone wyjaśnienia i zwrócił się do 
radnych czy mają pytania  do treści projektu uchwały?  
 
Wobec braku uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 14 radnych na sali  w trakcie głosowania.   
Uchwałę Nr XXIX/193/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 grudnia 2013 r. w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2014 -2017 przyjęto 
jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” , stanowi  załącznik 
nr 11 do protokółu. 
 
Punkt 9 -  Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2013 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 
rok 2014. 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej wg planu dochodów i wydatków  
w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, które obejmują w szczególności:     
Dochody budżetu na rok 2014 w wysokości - 33.445.464   zł 
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z tego: 
- dochody bieżące w kwocie – 30.787.387 zł, 
- dochody majątkowe w kwocie – 2.658.077 zł, 
Wydatki budżetu na rok 2014 w wysokości  34.480.736  zł  
z tego: 

− wydatki bieżące w wysokości 28.965.543 zł,  
− wydatki majątkowe w wysokości 5.515.193 zł,  

Podkreśliła, że deficyt budżetowy w kwocie 1.035.272 zł zostanie sfinansowany przychodami  
z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym. 
Skarbnik Gminy przedstawiła także uzasadnienie do projektu uchwały budżetowej na podstawie 
materiałów, które otrzymali radni Rady Miejskiej Żerkowa oraz goście obecni na sali sesyjnej  
w dniu 27 grudnia 2013r.  
Zaznaczyła, że załączniki 1 i 2, które są w projekcie uchwały budżetowej mają odbicie do 
dochodów i wydatków budżetowych, a załącznik nr 3 „przychody i rozchody” bilansuje budżet 
gminy, natomiast załącznik nr 4 przedstawia wysokość dotacji dla jednostek sektora finansów 
publicznych i jednostek spoza sektora finansów publicznych oraz w załączniku  
nr 5 przedstawiono plan finansowy zakładu budżetowego tj. Zakładu Aktywności Zawodowej. 
Radna Maria Sołtysiak – zapytała Skarbnika Gminy, czy w dziale 754 rozdział 75412 - OSP 
zabezpieczono kwotę 65 tys.zł na remonty w OSP, czy Pani się przejęzyczyła i jest to kwota 60 
tys.zł? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zaplanowano kwotę 65 tys.zł, zwiększoną o 5 tys.zł, zdjętą 
ze środków przeznaczonych na zwiększenie patroli przez funkcjonariuszy Zespołu 
Dzielnicowego w Żerkowie. 
Projekt uchwały budżetowej stanowi załącznik nr 12 do protokółu. 
 
Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący przeszedł do kolejnego podpunktu porządku obrad sesji  
uchwalającego budżet Miasta i Gminy na rok 2014 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
Przewodniczący poprosił Wiceprzewodniczącą  Barbarę Urbańską o przedstawienie uchwał RIO 
w Poznaniu wyrażających pozytywną opinię o projekcie budżetu na rok 2014 z zastrzeżeniem 
zawartym w pkt II.6 i pozytywną opinię o możliwości sfinansowania deficytu:   

b) Uchwała SO-0952/6/17/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 2 grudnia 2013 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu 
Miasta i Gminy Żerków na 2014 rok, 

c) Uchwała SO-0951/47/17/D/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu z dnia 2 grudnia 2013 roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego Miasta i Gminy Żerków. 

Uchwały RIO stanowią załącznik  nr 13 i 14 do protokółu. 
Wiceprzewodnicząca  złożyła gratulacje Burmistrzowi i Skarbnikowi Gminy za dobrze 
przygotowany budżet, który otrzymał pozytywną opinię RIO w Poznaniu. 
 

3) odczytanie opinii  komisji Rady Miejskiej, 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Sołtysiak przedstawiła wnioski do projektu budżetu 
wraz z pozytywną opinię o projekcie budżetu na rok 2014. 
Przewodniczący Komisji PiFoO,KiWzZ pan Benedykt Bocian przedstawił pozytywną  opinię  
o projekcie budżetu na rok 2014, wypracowaną w dniu 17 grudnia 2013r. na wspólnych 
posiedzeniach  komisji  stałych Rady Miejskiej Żerkowa.  
Komisje w opinii zaakceptowały wprowadzone poprawki do projektu uchwały budżetowej na 
2014 rok oceniając, że budżet został zaplanowany z zachowaniem równowagi finansowej. 
Opinie stanowią załącznik nr 16 i 17 do protokółu. 
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4) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi autopoprawkami 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2014 rok. 
Radna Barbara Królak – powiedziała, że dyskutowano nad projektem budżetu, który został 
przygotowany bardzo oszczędnie, ale przez to również dobrze. Budżet jest celowo przygotowany 
w sposób oszczędny i bardzo realny. Wydatki ograniczają się do niezbędnych, wszystkie 
podziałki klasyfikacji budżetowej potraktowano równo. Jeżeli komuś ujęto, to niech nie będzie 
tym zmartwiony, chodzi o to, żeby wszyscy mieszkańcy byli zadowoleni i żeby te kalkulacje 
wpłynęły na naszą większą sprawność. 
Radny Wojciech Raś – powiedział, że komisja rewizyjna miała uwagi i poprawki. Podczas 
spotkań komisji były gorące dyskusje, ale merytoryczne poprawki wniosły wiele dobrego do 
tego budżetu i tak jak przedmówczyni mówiła,  budżet jest dobry, jest w nim wiele ważnych 
inwestycji w tym z zakresu drogownictwa, jest plan kanalizacji, który rozpoczął się dla dużego 
terenu: Stęgoszy i Bieździadowia. Ponadto życzył radnemu Stachowiakowi aby doszło do 
realizacji inwestycji, remontu Remizy w Komorzu. Uważał, że pan Burmistrz będzie tę 
inwestycję wspierał i że nadwyżka budżetowa m.in. na ten cel zostanie przeznaczona. Radny 
powiedział, że sala remizy jest jedną z największych, która pozostała do remontu i zamknęłaby 
cykl remontu dużych świetlic wiejskich. Za ten budżet należy się ukłon w kierunku pani Skarbnik 
Gminy, pana Burmistrza. W budżecie wykazana jest pewna celowość działania radnych, myślę 
 o dowozach, gdzie kwota jest mniejsza, czyli kroki, które poczyniono, są słuszne i należy być 
dumnym z dobrego  i racjonalnego budżetu.  
Radna Maria Sołtysiak – powiedziała, że po analizie projektu budżetu wnioski, które wysunęła 
komisja rewizyjna zostały uwzględnione w projekcie uchwały budżetowej. Doszliśmy do 
wspólnego porozumienia i to jest dobra sprawa. 
Przewodniczący – podziękował radnym i powiedział, że dyskusja nad budżetem była ostra, 
zdeterminowana. Uważał, że każde emocje są usprawiedliwione, bo chodzi o interes każdego 
środowiska. Budżet został przygotowany obiektywnie i będzie odpowiadał za potrzeby całej 
lokalnej społeczności. 
 

5) głosowanie uchwały. 
Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały 
budżetowej na 2014 rok w obecności 14 radnych na sali.   
Przewodniczący stwierdził, że Uchwałę Nr XXIX/194/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  
27 grudnia 2013 r. w sprawie budżetu na 2014 rok przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0  „wstrzymujących się”, która  stanowi  załącznik nr 18 do protokółu /. 
Przewodniczący złożył gratulacje Skarbnikowi Gminy i Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków 
za dobre opracowanie  budżetu na rok 2014. 
 
Punkt  10 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
Burmistrz  odpowiadając na zapytanie radnej Barbary Królak wyjaśnił, że temat ten był 
omawiany na poprzedniej sesji i posiedzeniach komisji, a ciągnie się od wiosny. Sprawa dotyczy 
osiedla popegeerowskiego tam gdzie są bloki, własności wspólnot mieszkaniowych, a chodzi  
o działki m.in.75 i rowy oraz o działkę, na której znajduje się ruina przepompowni uzdatniania 
wody, droga dojazdowa do Lutyni w części wyasfaltowana i także teren, który znajduje się przy 
byłym domu kultury. Burmistrz podkreślił, że sprawy wymienione przez niego są najważniejsze, 
które należałoby  uporządkować, Powiedział, że interpelacja pani radnej Królak zmierza do tego, 
żeby do przygotowywanego studium włączyć te zadania, ponieważ „Agencja” wymaga ujęcia 
ich w tym dokumencie. Burmistrz uważał, że „Agencja” chce, aby jeszcze raz uwzględniali 
sprawy w dokumencie studium, w którym się nie mieszczą. Studium jest dokumentem, który 
mówi o ogólnych kierunkach, zamierzeniach, opisach rzeczywistości dotyczącego danego 
terenu. Dokument nie mówi o szczegółach związanych z danymi działkami, czy 
nieruchomościami, że są one przeznaczone na określone działania. Rozpoczęła się procedura, 
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przyjęta uchwałą Rady, a dotycząca wprowadzenia zmian w studium zagospodarowania 
przestrzennego pod kontem pozyskiwania gazu z terenów znajdujących się w Antoninie. Prace 
związane ze studium są rozpoczęte, uchwałę skierowano do organu nadzoru u Wojewody 
Wielkopolskiego wraz z załącznikiem mapowym i obszarem określonym przez Geofizykę, na 
którym znajdują się pokłady gazu ziemnego. Dlatego trudno jest do tego wpisać dodatkowe 
zadania, o które zwróciła się radna pani Barbara Królak. Burmistrz uważał, że sprawa rozwiąże 
się po spotkaniu przedstawicieli gminy i Rady z dyrektorem „Agencji” w miesiącu styczniu 
przyszłego roku. Na spotkanie zostaną zabrane wszystkie materiały dotyczące prowadzonej 
sprawy jakimi dysponuje gmina i zostanie ustalone, czy są wystarczające. Deklaracje, że gmina 
chce przejąć drogi, byłą stację UW, dom kultury zostały skierowane do Agencji Rolnej Skarbu 
Państwa w Poznaniu. Agencja odpowiedziała enigmatycznie, my zwracając się o przejęcie dróg, 
chcieliśmy aby były precyzyjnie określone tj. oznaczone kamienie graniczne, żeby nie było, że 
zostały nieruchomości przejęte, a ich granice są nieaktualne. Drogi, które chcemy przejąć na 
mapach przedwojennych figurowały jako drogi, a teraz jeszcze jest potrzebny kolejny dokument 
w postaci „studium” czy planu, że jest tam droga.  Interpretacja przepisów przez Agencję 
nakłada na gminę wykonanie planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego gminy dla 
omawianych działek, osiedla w Przybysławiu, domu kultury, terenu dawnej przepompowni  
i dróg. Przypomniał, że załatwianie sprawy przekazania gruntów na drogę do Państwa 
Hoffmańskich w Kamieniu jeszcze się ciągnie. W tamtym przypadku Agencja życzyła sobie aby 
nie przejęty grunt uznać jako drogę publiczną, ale po wyjaśnieniach wystarczyła uchwała 
intencyjna, że gmina przejmie drogę jak będą załatwione wszystkie formalności i to starczyło. 
Dojazd do budynków znajdujących się na osiedlu w Przybysławiu nie jest drogą publiczną, ale 
wszyscy tam jeżdżą.  Burmistrz uważał, że rozmowa z Agencją jest konieczna w celu 
wyjaśnienia i uzgodnienia sprawy. Nadmienił, że chciałby, aby Agencja do przekazywanych 
nieruchomości dołożyła bezzwrotną pomoc finansową, ponieważ są potrzebne znaczne środki na 
drogi, czy rozebranie domu kultury i przeznaczenie go np. na plac zabaw, natomiast na terenie 
przepompowni należy zlikwidować dwa odwierty tak, aby nie skazić ujęcia wodnego. Burmistrz 
zadeklarował podjęcie jak najszybszych działań w tym kierunku.   
 
Punkt  11 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Radny powiatowy  Zbigniew Kuzdżał – złożył życzenia w imieniu radnych Rady Powiatu 
Jarocińskiego na Nowy 2014 Rok. Życzył zdrowia, spokoju, zadowolenia z pracy zawodowej, 
samorządowej i społecznej oraz miłej i owocnej  współpracy między jednostkami samorządami.  
Radna Barbara Królak – zwracając się do radnych powiatowych podziękowała za wykonanie 
części drogi i chodnika w miejscowości Przybysław i jednocześnie zapytała jakie są możliwości  
wykonana dalszej część tej drogi i czy to zadanie zostanie ujęte w budżecie powiatowym. 
Przypomniała, że wnioski z zadaniami do wykonania w miejscowości Przybysław zostały 
złożone do budżetu powiatowego 29 wrześniu 2013r. 
Radny powiatowy Zbigniew Kuzdżał – wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy zadania wnioskowane 
nie są ujęte w budżecie na 2014r., ale może zostaną wygospodarowane środki z rezerwy 
budżetowej.   
Burmistrz- na ręce radnych powiatowych złożył podziękowanie za dobrą współpracę. Podkreślił, 
że w wyniku dobrego wspólnego działania na terenie gminy Żerków jest zrobione więcej, ale jest 
to dla mieszkańców i nas samych. Poinformował o zakupie przez Powiat maszyny, którą 
eksploatuje Żerków, usuwając znaczne zakrzewienia poboczy dróg, co daje lepszą widoczność  
i bezpieczeństwo dla ruchu pojazdów. Dalsza część robót po nowym roku zostanie rozpoczęta na 
trasie Raszewy Przybysław i dalej, ale najpierw należy kupić łańcuch, który uległ zużyciu. 
Burmistrz złożył życzenia noworoczne dla całej Rady Powiatu, życząc wszystkiego najlepszego 
oraz dalszej wyrozumiałej współpracy. Życzenia noworoczne złożył także radnym i sołtysom 
oraz gościom obecnym na sali obrad. 
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Sołtys Marian Urbaniak – podziękował za to co jest zrobione tzn. wycięte pobocza w stronę 
Szczonowa. 
Burmistrz -  poinformował, że po zakończeniu obrad sesji  z okazji 95 rocznicy wybuchu 
Powstania Wielkopolskiego zostaną złożone kwiaty pod pomnikiem na Rynku w Żerkowie. 
W związku z tym zaprosił  radnych, sołtysów na wspólne uczestniczenie w oddaniu hołdu 
poległym. 
Przewodniczący złożył życzenia na nadchodzący  Nowy 2014 Rok, życząc wszelkiej pomyślności 
w życiu osobistym i zawodowym, samorządowym, dobrej współpracy oraz dużo zdrowia. 
 
Punkt  12 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1235 XXIX sesję Rady Miejskiej Żerkowa.  
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska      Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
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